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Projecte pioner a Badia per reduir 
el risc de caigudes i de fractures 
en dones a partir dels 75 anys

La iniciativa ja està en marxa i 
els primers grups començaran 
després de les festivitats de Set-
mana Santa. En aquest primer 
any, s'obriran grups perquè 300 
dones del municipi facin una 
sèrie d'exercicis molt fàcils, co-
neguts com exercicis OTAGO, 
en instal·lacions municipals. El 
programa d'exercicis té una du-
rada de 6 setmanes, amb dues 
sessions d'una hora a la setmana 
(12 sessions en total). Investi-
gacions realitzades pel Dr. Ra-
fael Azagra, metge de família 
del CAP Badia, docent i inves-
tigador mèdic, i el grup de re-
cerca que lidera (GROMAP/
GROICAP) han mostrat que 
la realització d'aquests exercicis 
pot reduir un 30% el risc de pa-
tir caigudes i també redueix les 
fractures per fragilitat. Les ses-
sions es faran en grup de 10-12 
dones, estaran supervisades per 
un/una fisioterapeuta i tindran 
lloc en espais cedits per l'Ajun-
tament; concretament, el Com-
plex Esportiu i el Casal de Gent 
Gran i el Casal dels Infants. 
L'activitat és totalment gratuïta.

L'impulsor d'aquest projec-
te és el Dr. Rafael Azagra. La 
proposta parteix dels resultats 

aconseguits per la seva investi-
gació, que va constatar que la 
realització d'exercicis pot acon-
seguir una reducció important 
del risc de caure i provocar le-
sions com les fractures produï-
des per osteoporosi i fragilitat. 
Les dades recollides en aquest 
projecte permetran demostrar 
els avantatges que comporta fer 
aquests exercicis per assolir més 
força i més equilibri i aconse-
guir una millor resistència da-
vant de les caigudes.
El Dr. Azagra ha participat en 
la creació d'una fundació, la 
Fundació Preciosa, per desen-
volupar la iniciativa, que comp-
ta amb el suport econòmic de 
dues famílies de Badia que han 
finançat l'inici del projecte. La 
intenció de la fundació és am-
pliar el finançament perquè 
aquest projecte es pugui repli-
car en altres municipis. Pel que 
fa a Badia, es preveu que l'any 
vinent tingui lloc una segona 
part del projecte amb 300 do-
nes més.
El projecte Preciosa II es va pre-
sentar divendres al CAP Badia, 
amb la participació del seu im-
pulsor, el Dr. Rafael Azagra, i 
l'alcaldessa de Badia, Eva Me-
nor. La recerca està co-liderada 

per la Dra. Marta Zwart i el 
projecte compta amb la impli-
cació d'un equip del CAP Ba-
dia, amb la directora del CAP, 
la Dra. Puchol, la Dra. Gabriel, 
infermers i infermeres i perso-
nal administratiu.

Com participar?
Si ets dona i tens 75 anys o més, 
només has d'anar al CAP de 
Badia del Vallès i indicar que 
estàs interessada a participar 
en aquesta iniciativa. Al CAP 
prendran les teves dades i t'ins-
criuran en un grup de 10-12 
dones, en l'horari que et sigui 
més adequat i amb companyes 
d'exercicis amb condicions físi-
ques similars a la teva. Faràs una 
sèrie d'exercicis molt senzills en 

dues sessions d'1 hora, dos dies 
a la setmana (dilluns i dimecres 
o dimarts i dijous), durant 6 set-
manes, dirigits per un fisiotera-
peuta. Durant els 12 mesos se-
güents unes monitores et faran 
un seguiment telefònic cada 3 
mesos per conèixer com es tro-
bes i si has patit alguna caiguda.

El programa vol ampliar la co-
bertura i anar baixant l'edat 
de participació en edicions vi-
nents, però la intenció és pri-
mer donar resposta a la pobla-
ció més vulnerable per evitar 
fractures que, en aquestes edats, 
poden ser més complicades de 
sanar, empitjoren la salut i difi-
culten la mobilitat i la qualitat 
de vida d'aquestes persones.

El CAP de Badia del Vallès, la Fundació Preciosa i l'Ajuntament de Badia col·laboren en un 
projecte pioner perquè les dones de més de 75 anys redueixin el risc de patir caigudes i les 
seves conseqüències com les fractures òssies.
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Les noves piscines i pistes de tenis i pàdel 
es presenten davant de la ciutadania
Un gran nombre de veïns i veïnes 
de Badia van venir, el diumenge 
26 de març, a la jornada de pre-
sentació de les tres noves piscines 
i les tres pistes de tenis i quatre de 
pàdel del Poliesportiu de l'Av. del 
Tibidabo. Les nombroses perso-
nes assistents van poder passejar 
per les noves instal·lacions. La 
temporada de bany de les pisci-
nes s'iniciarà després de la Fes-
ta Major de Badia. Les pistes de 
tenis i pàdel ja es poden reservar 
des del 27 de març.

Tres piscines: competició, 
lúdica i infantil
El nou poliesportiu compta 
amb 3 piscines: una de compe-
tició, per a natació i waterpolo, 
de 25 x 21 metres i 2,01 metres 
de profunditat; una piscina lú-
dica, de 15 x 15 metres i amb 
1 metre de profunditat, i una 
piscina infantil, d'aproxima-
dament 8 x 8 metres i de 0,50 
metres de profunditat, amb un 
accessori tipus brollador.

4 pistes de pàdel i 3 de tenis
El poliesportiu disposa de 4 pis-
tes de pàdel i 3 de tenis, d'una 
zona de pícnic i integra les 
instal·lacions del camp de futbol 
i del bar a la resta del complex.

Les obres de millora de les 
instal·lacions esportives exte-
riors d'av. del Tibidabo com-
prenen una superfície útil de 
13.842,92 metres quadrats, 
una capacitat de 1.527 perso-
nes L'Àrea Metropolitana de 
Barcelona ha finançat 2 milions 
d'euros i la resta del cost de les 
obres, uns 400.000 euros, ha es-
tat pagada per l'Ajuntament.

Piscines, a partir de la Festa 
Major; pistes de tenis i pàdel, 
ja operatives
Et podràs banyar en les pisci-
nes a partir de la Festa Major 
de Badia, quan s'obrirà la tem-
porada d'estiu. Les pistes de 
tenis i pàdel es poden reser-
var ja. El servei de bar estarà 

plenament operatiu per a la 
temporada d'estiu.

Per a més informació sobre la 
utilització d'aquests nous equi-
paments, posa't en contac-
te amb el servei d'Esports de 
l'Ajuntament:

Servei d'Esports de 
l'Ajuntament
Telèfon: 93 718 36 54
Correu electrònic: esports@
badiadelvalles.net

Les pistes de tenis i pàdel les 
pots reservar directament al 
web del servei d’esports https://
iembadia.deporsite.net/ o al 
nou telèfon de recepció del Po-
liesportiu 93 718 33 90.

La instal·lació està oberta de 
8 a 22 hores, de dilluns a dis-
sabte, i de 8 a 15 hores els diu-
menges. El preu per persona i 
hora és de 2,5 euros. Si l’horari 
reservat necessita il·luminació, 
cal sumar 0,61 euros per pista i 
hora pel consum elèctric. Si no 
ets soci o sòcia del servei d’Es-
ports, hauràs de pagar l’entrada 

diària a les instal·lacions espor-
tives. El pagament de la reser-
va es fa, mitjançant targeta de 
crèdit o dèbit, en arribar a la 
instal·lació.

Reserva pista, vine i gaudeix de 
les noves instal·lacions del Po-
liesportiu. Fes esport, fes salut 
a Badia!
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Allà es van reunir amb l'alcal-
dessa Núria Parlon, que els va 
explicar el procés de rehabilita-
ció de l'antiga escola en equipa-
ment per a la gent gran, un pro-
cés que l'Ajuntament de Badia 
vol replicar en l'antiga escola 
Antonio Machado.

A més de regidors de l'equip 
de Govern, a la reunió van as-
sistir representants d'entitats 
de Badia com el Grup Pro-
Geriátrico, l'associació TEA-
TDAH, la Fundació Tallers i 
Associació contra el Càncer, 
entre altres.

Les persones assistents van po-
der visitar l'equipament, que 
disposa de 48 habitatges ac-
cessibles, 5 habitatges adap-
tats i serveis comuns, amb 
un lloguer assequible. Tots 
els habitatges compten amb 

superfícies que oscil·len en-
tre els 42 i els 48 metres qua-
drats, amb menjador-sala d'es-
tar i cuina, una habitació i 
un bany accessible o adaptat. 
L'equipament està situat just al 
costat de la residència per a la 
gent gran, creant així una zona 
que concentra els serveis per a 
aquest col·lectiu en funció de 
les seves necessitats.

Un exemple que es vol 
replicar a Badia

La rehabilitació de l'antiga 
escola Miguel Hernández de 
Santa Coloma coincideix en 
gran manera amb el projecte 
de Badia per rehabilitar l'an-
tiga escola Antonio Machado 
en un edifici d'habitatges per 
a gent gran i per persones en 
situació de dependència. En 
el cas de Badia, també es vol 

oferir l'edifici de l'escola Em-
pordà a la Generalitat per-
què es pugui reconvertir en 
residència per a la gent gran, 

amb la qual cosa Badia po-
dria disposar, igual que San-
ta Coloma de Gramenet, 
d'una zona que cobreixi les 

necessitats de les persones 
grans, i, en el cas de Badia, 
també a les que presentin un 
cert grau de dependència.

Actualitat

Visita a l'edifici d'habitatges per a la gent gran 
Miguel Hernández, a Santa Coloma de Gramenet
Una delegació de Badia, encapçalada per l'alcaldessa, Eva Menor, va visitar, el 24 de febrer, l'edifici d'habitatges 
per a la gent gran Miguel Hernández, a Santa Coloma de Gramenet, un equipament que es vol replicar a Badia.
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Queda prohibit el reg de zones 
verdes, es redueix l’ús d'aigua per 
a usos agrícoles, industrials i lú-
dics, i se'n limita el consum total 
a la població a l'equivalent a 230 
litres per habitant i dia. Cal indi-
car que aquest topall de consum 
inclou també els consums de les 
instal·lacions i equipaments mu-
nicipals. Aquesta decisió s'ha 
pres pel baix nivell de les reserves 
d'aigua, que no arriben al 30% 
de la capacitat total, a causa de la 
manca de pluges.

A continuació, expliquem 

aques tes prohibicions. Queda 
prohibit el reg de jardins i zones 
verdes, públics i privats, excepte 
en aquests casos:

Reg que eviti la mort de l'ar-
brat i de les plantes
Aquesta obligació implica a les 
comunitats de propietaris que 
cuiden jardins, que hauran de 
regar únicament amb regado-
ra. Està totalment prohibit l’ús 
de mànegues d'aigua per re-
gar directament les plantes, no-
més es podrà emprar per om-
plir la regadora, o es podrà regar 

mitjançant el sistema gota a gota 
i a les hores de menor insolació, 
de 20 a 8 hores). La Policia Lo-
cal comprovarà que només es 
rega amb regadora i, en cas con-
trari, procedirà a denunciar la 
persona infractora.

Reg dels Horts Urbans de Ba-
dia del Vallès
Està permès, però es redueix un 
40% el consum d'aigua destina-
da al rec. L'Ajuntament pren-
drà les mesures oportunes per 
garantir que es compleix amb 
aquesta limitació.

Rec de la gespa només per a 
esports federats
El reg de la gespa només està per-
mès per a esports federats, sempre 
que es faci servir una dotació infe-
rior a 450 m3/ha/mes. El servei 
d'Esports de l'Ajuntament ja ha 
pres les mesures oportunes per ga-
rantir que el consum d'aigua esti-
gui dins d'aquests nivells màxims.

Reompliment de les piscines
L’ús d'aigua a les piscines queda li-
mitat al reompliment parcial per 
reposar les pèrdues d'aigua per 
evaporació. En el cas de Badia, 

com les noves piscines ja es van 
omplir molt abans de les restricci-
ons per la sequera, es poden aco-
llir a aquest reompliment parcial.

No està permesa la neteja de 
carrers, façanes i altres elements 
urbans amb aigua potable
Els serveis municipals poden uti-
litzar aigua regenerada per a la 
neteja de carrers i aigua no po-
table del freàtic sempre que esti-
gui garantida l'aigua per l'abasta-
ment domiciliari.

Neteja de vehicles, només en 
establiments amb sistemes 
de recirculació o per a neteja 
d'elements de seguretat
La neteja de qualsevol vehicle 
queda limitada als casos següents:
• Neteja en establiments co-

mercials dedicats a aquesta 
activitat que compten amb 
sistemes de recirculació.

• Fora dels establiments comer-
cials, es permet únicament la 
neteja de vidres, miralls, re-
trovisors, llums i plaques de 
matrícula mitjançant l’ús d'es-
ponja i galleda. Sempre amb 
el mínim ús d'aigua possible.

Actualitat

Badia, un dels 224 municipis amb 
restriccions d'aigua per l'activació de 
la fase d'excepcionalitat per sequera
L'Agència Catalana de l'Aigua (ACA) ha activat la fase d'excepcionalitat del sistema Ter-Llobregat i de 
l'aqüífer del Fluvià. Aquesta mesura afecta 224 municipis, entre ells Badia del Vallès. Així doncs, són 
d'aplicació obligatòria al nostre municipi les restriccions recollides a la fase d'excepcionalitat a causa 
del descens de les reserves d'aigua.
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Primera reunió informativa sobre el 
procés d'encapsulament de l'amiant
L'Ajuntament de Badia va con-
vocar el 2 de febrer a la Co-
missió de l'Amiant i als re-
presentants de les diverses 
formacions polítiques a la pri-
mera reunió informativa so-
bre el procés d'encapsulament 
de l'amiant. Segons es va in-
dicar, els treballs d'encapsula-
ment es dividiran en dos lots 
homogenis que es faran si-
multàniament, i l'Ajuntament 
convocarà a les comunitats de 
propietaris a reunions infor-
matives durant aquest mes de 
març per explicar com es farà 
l'encapsulament.

A la reunió van participar Llu-
ís Mallart, en representació de 
la UTE Badia ACM 2020 Tul-
pan, la Unió Temporal d'Em-
preses adjudicatària del procés 
de licitació dels serveis d'assis-
tència tècnica per a la redacció 
del projecte i la direcció de les 
obres d'encapsulament, i Ra-
fael Moya, tinent d'alcaldessa 
primer.

Dues comissions 
de seguiment
Rafael Moya va informar els 
assistents que es crearan dues 
comissions de seguiment del 
procés d'encapsulament, una 
en què hi participaran veïns i 
una altra de caràcter més tèc-
nic. Recordem que l'encap-
sulament és el procés en què 
s'impregna l'amiant amb un 
material que el recobreix per 
estabilitzar-lo i evitar que es 
disseminin fibres fins que es 
faci la retirada.

Lluís Mallart va explicar els 
acords de les reunions prèvi-
es celebrades entre l'Ajunta-
ment i la UTE adjudicatària. 
Segons va detallar, la seva fun-
ció és redactar la memòria i els 

plecs tècnics per a la licitació 
dels treballs d'encapsulament i, 
paral·lelament, faran mostrejos 
ambientals per actualitzar la in-
formació sobre la degradació de 
l'amiant. També va avançar que 
demanarà a les empreses que 
s'encarreguin d'encapsular mos-
trejos durant i després del pro-
cés, per així poder tenir l'evolu-
ció durant aquests mesos.

Dos lots homogenis per a 
l'encapsulament
El representant de la UTE ad-
judicatària va explicar que, 
d'acord amb l'Ajuntament, i 
després de consultar-ho amb les 
empreses de treballs verticals, 
han decidit dividir en dos lots 
homogenis els edificis de Badia 
perquè consideren que és la op-
ció més operativa per avançar 
en l'encapsulament de l'amiant.

Rafael Moya va subratllar que 
les premisses són que tot el 
procés es faci bé i que no quedi 
cap bloc desert. Per això, s'ha 
mantingut l'equilibri en els dos 
lots que sortiran a concurs per-
què siguin homogenis.

Mallart va explicar que la UTE 
s'ha instal·lat en un local de Ba-
dia, al carrer Eivissa, 1, per se-
guir directament els treballs i 
per estar a disposició dels veïns 
i veïnes durant el procés d'en-
capsulament.

Durant el mes de maig hau-
ran finalitzat els plecs de con-
tractació i es faran els mos-
trejos, dels dies 11 al 20 de 
maig. Com es va fer durant 
la realització del Mapa de 
l'Amiant, s'enviaran les mos-
tres a laboratoris francesos 

perquè els resultats siguin 
comparables.

Reunions informatives per a 
les comunitats de propietaris 
aquest mes de març
El tinent d'alcaldessa primer 
va anunciar que, durant aquest 
mes de març, l'Ajuntament or-
ganitzarà sessions informatives 
a les comunitats de propietaris 
per explicar la metodologia, 
quines accions i com es faran, 
i què poden fer els veïns per fa-
cilitar els treballs d'encapsulat.

Preguntats sobre una previsió 
d'inici de les obres d'encapsu-
lament, Mallart va indicar que, 
segons el contracte, la seva em-
presa ha de lliurar a l'Ajunta-
ment el plec de condicions 
tècniques de contractació en 
tres setmanes. Rafael Moya va 

ampliar la informació indicant 
que, paral·lelament, el consis-
tori anirà preparant el plec de 
condicions administratives, en 
col·laboració amb la UTE, amb 
la previsió de poder-lo finalitzar 
una o dues setmanes després.

El tinent d'alcaldessa va expli-
car que, com les comunitats de 
propietaris reben la subvenció 
per a l'encapsulament en es-
pècie, ja que no reben diners, 
sinó que s'hi fan els treballs, i 
tenint en compte que els edi-
ficis són un espai de propietat 
privada, cal que les comunitats 
donin permís a l'Ajuntament 
per a la realització de les obres. 
Requisits com aquests seran 
explicats amb més detall en les 
reunions informatives amb les 
comunitats de propietaris que 
es fan aquest mes de març.
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Els ajuts arriben a subvencionar 
fins al 80% del cost de les obres, 
en funció de l'estalvi energètic 
que s'aconsegueixi a l'edifici i, 
en cas de famílies en situació de 
vulnerabilitat econòmica, po-
den arribar al 100%.

Eva Menor va explicar que és 
una oportunitat única per a la 
ciutat, ja que mai s'han ofert 
ajuts per a la rehabilitació ener-
gètica amb condicions tan 
avantatjoses. A més, les perso-
nes propietàries que redueixin 
el consum energètic dels seus 
edificis aconseguiran estalviar 
en la climatització de les llars, 
reduint les factures d'electrici-
tat i gas natural, un estalvi que 
cal valorar a l'hora de quantifi-
car el cost de les obres.

El director del Consorci Me-
tropolità de l'Habitatge va su-
bratllar que “és la convocatòria 
més potent que s'ha ofert”. La 
part dels fons europeus Next 
Generation que gestiona el seu 

organisme correspon als muni-
cipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, excepte la mateixa 
ciutat de Barcelona, i està dota-
da amb 100 milions d'euros fins 
a l'any 2026. Les subvencions 
que compleixin els requisits de la 
convocatòria s'atorgaran seguint 
l'ordre de sol·licitud. Artímez va 
posar en valor que, a Badia, s'ha 
treballat molt per preparar pro-
jectes de rehabilitació que ara es 
poden fer servir com a base per 
preparar les sol·licituds.

Subvenció en funció de 
l'estalvi energètic
Com va explicar, el percentatge 
de subvenció s'atorga en funció 
de l'estalvi energètic que acon-
segueixin les obres. Així, el per-
centatge màxim de subvenció 
seguiria aquest esquema:

Cal destacar que, sempre que 
s'assoleixi l'estalvi energètic in-
dicat, se subvencionaran totes 
aquelles obres de rehabilitació 
de l'edifici que es facin, ja si-
guin millores en façanes, cober-
tes, patis, finestres, etc.

També va incidir que, a dife-
rència d'altres convocatòries, 
en aquest cas l'IVA de les obres 
és subvencionable, les subven-
cions rebudes no tributen en 
l'IRPF i la part de les obres que 
no estigui subvencionada es pot 
desgravar a l'impost de la renda 
fins a un 60%.

L'alcaldessa va subratllar que és 
una decisió que han de valorar 
les comunitats de propietaris, te-
nint en compte que aconsegui-
ran reduir els consums de gas i 
electricitat i que revaloraran les 
seves propietats, amb unes con-
dicions molt avantatjoses, ja que 
els percentatges de subvenció 
que s'ofereixen ara difícilment es 
tornaran a repetir.

Eva Menor va posar a disposi-
ció dels veïns l'Oficina Local 
de l'Habitatge de l'Ajuntament, 
per ajudar-los en tot allò que 
necessitin.

Oficina Local d'Habitatge 
de Badia del Vallès
Edifici El Molí - Av. Costa 
Blava, s/n
08214 Badia del Vallès
Tel.: 937 182 216
Correu-e.: badia.olhabitat-
ge@badiadelvalles.net

El Consorci Metropolità 
de l’Habitatge ha creat un 
web amb explicacions sobre 
els ajuts. El pots consultar a 
http://comacasaenlloc.cat/

Ciutat

Presentació dels ajuts per 
a la rehabilitació de les 
comunitats de propietaris en 
clau d'eficiència energètica
El director del Consorci Metropolità de l'Habitatge, José Antonio Artímez, 
i l'alcaldessa de Badia, Eva Menor, van explicar, el 8 de març, els ajuts 
per a la rehabilitació d'edificis en clau d'eficiència energètica a partir 
dels fons europeus Next Generation i dels quals es poden beneficiar les 
comunitats de propietaris de Badia.

Estalvi energètic Percentatge màxim de subvenció
del 30 al 45% 40%
del 45 al 60% 65%
més del 60% 80%
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Un nou carril bici connecta 
Badia amb la UAB i Cerdanyola
El nou carril bici que connecta Badia del Vallès amb la Universitat Autònoma de Barcelona 
(UAB) i Cerdanyola, es va inaugurar el 15 de març. El seu traçat és de 750 metres, forma 
part de la xarxa Bicivia i ha estat cofinançat amb fons europeus FEDER. És un tram estratègic 
per facilitar la circulació en bicicleta, de manera ràpida i segura, al Vallès Occidental i a la 
metròpolis de Barcelona.

Aquesta nova via pedalable, 
que estava inclosa al Pla d'in-
versions metropolità 2020-
2023 de l'AMB, ha estat finan-
çada per l'AMB, l'Ajuntament 
de Badia del Vallès i els Fons 
Europeus de Desenvolupa-
ment Regional (FEDER) de la 
Unió Europea, i forma part de 
la xarxa pedalable metropolita-
na Bicivia.

A l'acte hi van participar el 
vicepresident de Mobilitat, 
Transport i Sostenibilitat de 
l'AMB, Antoni Poveda; l'al-
caldessa de Badia, Eva Me-
nor, la primera tinenta d'Al-
caldia de Cerdanyola del 
Vallès, Pepi Rivera, i el regidor 

d'Universitat i Ciutat del Co-
neixement d'aquest municipi,  
David González, i el rector de 
la UAB, Javier Lafuente.

“Aquest nou tram, cofinançat 
amb fons FEDER, és un node 
estratègic; continuant per Ba-
dia i Barberà, connecta amb 
l'eix 6 de la Bicivia, un dels més 
importants del Vallès. Més de 
40.000 persones venen al cam-
pus cada dia a estudiar i treba-
llar. Amb aquest projecte, hem 
millorat la connectivitat amb 
la UAB i els municipis del vol-
tant, en un moment en què l’ús 
de la bici ha crescut molt. Hem 
de continuar impulsant la mo-
bilitat sostenible”, va exposar 

el vicepresident de Mobilitat, 
Transport i Sostenibilitat de 
l'AMB, Antoni Poveda.

Reivindicació de Badia des 
de 2018
“Estem molt contents d'ha-
ver aconseguit que es complei-
xi una reivindicació del nostre 
municipi que vam fer arribar 
a l'AMB l'any 2018. Gràcies 
a l'AMB i als fons europeus, 
aquest carril bici és avui una 
realitat. La nova via connec-
ta Badia amb l'Autònoma i, a 
més, ens interconnecta amb 
la resta de poblacions del vol-
tant. Estic segura que aquest 
carril bici no només impulsa-
rà l’ús de mitjans de transport 

sostenibles sinó que ens apropa 
més entre nosaltres”, va apuntar 
l'alcaldessa de Badia del Vallès, 
Eva Menor. També va explicar 
que, “tot i la difícil orografia 
del terreny, s'han rebaixat els 
pendents del carril bici per fer-
lo més accessible”.

"Per a la ciutat de Cerdanyo-
la suposa un pas més per con-
nectar la nostra universitat 
amb el territori fomentant la 
mobilitat sostenible. Es trac-
ta d'un dels projectes de con-
nexió de la UAB més esperats 
juntament amb la ja projec-
tada remodelació del pont 
de connexió amb el barri de 
Serraparera”, va exposar la 

primera tinenta d'Alcaldia de 
Cerdanyola del Vallès, Pepi 
Rivera.

El rector de la UAB, Javier La-
fuente, va indicar que “aquest 
nou carril ens apropa als nu-
clis urbans i, per extensió, a la 
ciutadania. Encara que som 
un campus, no volem estar aï-
llats de la ciutat. Per això, avui 
som una mica més a prop de 
les persones”.

750 metres de carril bici i 
futures connexions del Vallès 
amb el Besòs i Barcelona
L'actuació, que es va adjudicar 
per 845.813,99 euros (IVA in-
clòs) ha suposat la creació de 
750 metres lineals de carril 
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bici. Les obres van iniciar-se el 
febrer de l'any passat.

Aquest nou tram de Bicivia 
connecta l'avinguda de la Me-
diterrània de Badia del Va-
llès amb l'aparcament ubicat 

davant de la Facultat de Lletres 
de la UAB i la xarxa de carrils 
bici de la universitat. Concre-
tament, passa pel camí de Ba-
dia, travessa el riu Sec amb una 
nova passarel·la que permet se-
gregar vianants i ciclistes i, en 

total, salva un desnivell de 42 
metres. Aquest eix permetrà 
connectar, en un futur, amb 
Barberà del Vallès, on s'enlla-
çarà amb l'eix Bicivia 6, que 
connectarà el Vallès amb el Be-
sòs –passant per Cerdanyola, 
Ripollet, Montcada i Reixac, 
Santa Coloma de Gramenet 
i Sant Adrià de Besòs– i amb 
Barcelona.

Per la banda sud i a través del 
campus de Bellaterra de la 
UAB, permetrà connectar amb 
l'eix Bicivia 9. Aquest eix uneix 
el centre de Cerdanyola del 
Vallès, el Parc de l'Alba i Sant 

Cugat del Vallès. En aquest 
sentit, el campus és un node es-
tratègic per a la connectivitat 
de la xarxa metropolitana pe-
dalable.

Infraestructures i 
increment de l’ús 
quotidià de la bicicleta
La millora de les connexions 
metropolitanes per a bicicletes i 
altres mitjans de transport com 
els vehicles de mobilitat perso-
nal ha possibilitat que se'n faci 
més ús quotidianament, segons 
han demostrat les darreres anà-
lisis. L'AMB recorda que, en-
tre l'any 2019 i el 2021, es va 

detectar un augment global de 
l’ús de la xarxa Bicivia del 49% 
(un 34% de bicicletes i 123% de 
vehicles de mobilitat personal).

La Bicivia és la xarxa pedalable 
de la metròpolis de Barcelona 
dissenyada per l'AMB, d'acord 
amb els municipis, i que actu-
alment està executada en un 
60%. Amb nou eixos princi-
pals i més de 500 km, quan es-
tigui enllestida permetrà cre-
uar el territori de nord a sud i 
d'oest a est.

Fons FEDER
Aquest projecte s'emmarca en 
el Conveni FEDER que la Ge-
neralitat de Catalunya i l'AMB 
van signar l'any 2017 per a la 
gestió de projectes metropoli-
tans dins del programa opera-
tiu d'inversió en creixement i 
ocupació FEDER Catalunya 
2014-2020 per a àmbits com 
les ciutats intel·ligents, la mo-
bilitat sostenible, l'eficiència 
energètica o la recuperació i el 
foment del patrimoni natural, 
industrial i cultural.
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Una gran celebració del 
Carnaval durant tres dies

A la Rua Escolar, les escoles La 
Jota, La Sardana i Les Seguidi-
lles van mostrar la seva creativi-
tat al llarg de l'Av. de Burgos. A 
la tarda del divendres, al Casal 
de joves, es va organitzar l'Esca-
pe Room La Casa de Papel, que 
va exhaurir entrades.

El 18 de febrer la Rua Popular 
va sortir de la Plaça Major i va 

fer un recorregut pels carrers 
del municipi fins a arribar al 
Complex Esportiu on es va ofe-
rir ball amb el grup Doble Cara 
i amb DJ Yelitos.

Les activitats van finalitzar diu-
menge, amb doble sessió: Al 
matí, Carnaval Infantil i fami-
liar i, a la tarda, Carnaval de la 
Gent Gran.

Del divendres 17 al diumenge 19 de febrer, Badia del Vallès va oferir 
propostes de Carnaval per a totes les edats, amb quatre activitats 
destacades: La Rua Escolar, La Rua Popular, el Carnaval Infantil i el 
Carnaval de la Gent Gran.
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NO ET QUEDIS SEC. TANCA L'AIXETA!

Cada petit gest que facis per 

estalviar aigua serà una gran 

contribució davant l’actual situació 

d’escassetat hídrica.

Per això, et proposem diversos 

consells per preservar aquest 

recurs essencial. Perquè el 

consum responsable comença a 

casa i cada gota que estalviïs serà 

una gota més per al planeta.

BANY
Dutxa't en comptes 
de banyar-te.
Tanca l’aixeta mentre 
t’ensabones.

No facis servir 
el vàter com a 
paperera.
I utilitza el botó adient al 
tipus de descàrrega.

200
litres

60
litres

6
litres

3
litres

LLAR

500
litres

50
litres

-50%

Instal·la airejadors 
a les aixetes. 
Pots arribar a utilitzar fins 
a un 50% menys d’aigua 
per un mateix ús.

Escombra el 
paviment en lloc de 
netejar-lo amb la 
mànega.

Tanca l’aixeta 
mentre ensabones.

Fes servir el 
programa d’estalvi 
del rentaplats.

Posa la rentadora 
només quan
estigui plena.
Utilitza un programa 
d’estalvi.

100
litres

15
litres

200
litres

75
litres

CUINA

@AGBARclientsagbarclients.cat @agbar.cat
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Rafael Moya va anunciar que, 
l'Ajuntament ha organitzat 11 
sessions conjuntes, cadascuna 
per a unes 7 comunitats de pro-
pietaris, per explicar-los el pro-
cés d'estabilització d'elements 
d'amiant a través de l'encapsulat 
i la presa de mostres ambientals. 
Lluís Mallart va explicar com es 
faran nous mostrejos ambien-
tals abans, durant i després de 
l'encapsulament, per controlar 
l'evolució de la degradació de 
l'amiant. Recordem que l'encap-
sulament consisteix en una em-
primació dels elements d'amiant 
per evitar que vagin desprenent 
fibres a l'atmosfera fins que si-
guin retirats definitivament.

Reunions informatives, 
el mes de març
Rafael Moya va indicar que, 
l'Ajuntament fa una sèrie de pre-
sentacions conjuntes, cadascuna 

per a les persones propietàries 
de pisos en unes 8-10 comuni-
tats, per informar-los sobre les 
passes a seguir per a l'encapsu-
lament de l'amiant i sobre els 
nous mesuraments ambientals 
que es faran a les comunitats 
abans, durant i després de l'en-
capsulament, per controlar la 
degradació de l'amiant.

La primera tanda de mesura-
ments tindrà lloc el mes d'abril. 
El primer tinent d'alcaldessa va 
explicar que tot el procés, que 
finalitzarà amb la retirada de 
l'amiant ja està avançant “a bon 
ritme” i que la prioritat és “que 
no s'aturi”.

Intervencions “d'especial 
utilitat i interès públic”
Segons va explicar Rafael Moya, 
per facilitar tot el procés de re-
tirada de l'amiant i d'acord amb 

l'Agència de Residus de Catalu-
nya, l'Ajuntament declararà les 
actuacions als edificis com a “in-
tervencions d'especial utilitat i 
interès públic”. D'aquesta mane-
ra, les comunitats de propietaris 
no hauran de demanar subvenci-
ons per a poder acollir-se a l'en-
capsulament i retirada de l'ami-
ant i tot el procés serà molt més 
senzill. Només caldrà que, per 
acord de junta de propietaris, es 
doni permís a l'Ajuntament per 
fer els treballs.

El representant de l'Ajunta-
ment també va explicar que 
s'està programant una reunió 
amb l'autoritat laboral per co-
ordinar l'elaboració dels plans 
de treball a totes les comuni-
tats. Segons va explicar Rafael 
Moya, “volem avançar-nos per-
què tot estigui preparat i que 
no hi hagi cap entrebanc un 
cop s'iniciïn les obres”.

El primer tinent d'alcaldes-
sa va indicar que s'encapsularà 

l'amiant per ambdues bandes, 
d'aquesta manera “guanyem en 
seguretat, qualitat i salut”, va 
concloure. Durant l'encapsulat, 
es retiraran els elements d'ami-
ant que no estiguin ben assegu-
rats o trencats.

Nous mesuraments
Lluís Mallart va explicar que la 
prioritat és finalitzar el projec-
te i que ha acordat amb l'Ajun-
tament fer preses de mostres 
ambientals a totes les Comu-
nitats de Propietaris per conèi-
xer l'evolució en la degradació 
de l'amiant. Mallart va posar 
en valor la decisió d'encapsular 
la part interior i també la part 
exterior dels elements d'amiant 
“per protegir els espais comuns”. 
Pel que fa a les cobertes, l'actua-
ció que es farà fins a la seva reti-
rada és el sanejament del seu in-
terior mitjançant aspiració.

Sessions informatives a les Comunitats de 
Propietaris sobre l'encapsulament de l'amiant 
i les noves preses de mostres ambientals
El tinent d'alcaldessa primer, Rafael Moya, i Lluís Mallart, representant de la Unió Temporal d'Empreses Badia ACM 2020 
Tulpan, adjudicatària del procés de licitació dels serveis d'assistència tècnica per a la redacció del projecte i la direcció de les 
obres d'encapsulament, van explicar a la Comissió de l'Amiant, el 23 de març, les properes passes per encapsular l'amiant 
abans de la seva retirada definitiva.
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El Ple Municipal del mes de fe-
brer va tenir lloc el dia 22 de fe-
brer. En ell, es va aprovar la mo-
dificació de l’ordenança fiscal 
relativa a l’impost sobre l’incre-
ment de valor dels terrenys ur-
bans, que implicarà una lleugera 
reducció de l’impost, i la deses-
timació del recurs de reposició 
que havia presentat el grup Pro-
Geriátrico, en relació amb el Pla 
Local d’Habitatge de Badia. 

La sessió es va iniciar amb un 
minut de silenci per les víctimes 
del terratrèmol que va afectar 
Síria i Turquia. 

A continuació, es va llegir una 
declaració de la junta de por-
taveus contra la LGTBI-fòbia 
a l’esport, que va demanar con-
vertir aquesta activitat en un 
àmbit inclusiu i que incorpori 
la perspectiva de gènere. 

Es va aprovar per unanimitat in-
corporar a l’ordre del dia, amb 
caràcter d’urgència, el nomena-
ment de la jutgessa de pau subs-
tituta, i el grup Totes Fem Badia 
va decidir retirar la moció que 
tenien previst presentar per tre-
ballar-la a la mesa d’habitatge. 

Com a primer punt de l’ordre 

del dia, l’acta del ple de gener va 
ser aprovada per assentiment.

A continuació, es va sotmetre 
a votació l’aprovació dels do-
cuments comptables del 4t tri-
mestre i avanç pel pagament de 
les aportacions als grups polí-
tics municipals. El punt es va 
aprovar per unanimitat. 

El següent punt era l’aprovació 
crèdits corresponents a exerci-
cis anterior. El regidor socialista 
Rafael Moya va explicar que es 
tractava de factures d’electrici-
tat de l’any 2022. El punt es va 
aprovar amb el vot positiu del 
grup socialista i l’abstenció de la 
resta de grups. 

El ple va tractar la modificació de 
l’ordenança fiscal d’increment de 
valor dels terrenys de naturalesa 
urbana. Rafael Moya va explicar 
que els canvis representaran una 
lleugera caiguda d’ingressos i els 
veïns i veïnes hauran de pagar 
una mica menys. El punt es va 
aprovar amb el vot favorable dels 
grups Socialistes i Ciutadans, i 
l’abstenció de Totes Fem Badia 
i ERC. 

A continuació va prendre la pa-
raula un representant del grup 

Pro-Geriátrico, en relació amb el 
recurs de reposició en relació al 
Pla Local d’Habitatge, i va pre-
guntar si Badia podria ser can-
didata a que la Generalitat ator-
gui places de residència. També 
va indicar que hi havia una er-
rada en el recompte de vots per 
les votacions del Pla Local d’Ha-
bitatge. Rafael Moya va respon-
dre que repassarien la vídeo-acta 
i va explicar que la intenció de 
l’equip de Govern és que la resi-
dència es faci a la parcel·la on és 
l’antiga escola Empordà. 

Els representants dels diferents 
grups polítics van indicar que 
no es podien posicionar en 
contra de l’informe del secre-
tari, que desestimava el recurs 
de reposició presentat pel grup 
Pro-Geriátrico. L’alcaldessa, 
Eva Menor, va subratllar que 
“el ple de Badia ha expressat 
un compromís ferm per acon-
seguir una residència pública a 
la nostra ciutat”. L’alcaldessa va 
indicar que la ciutat està prepa-
rada i el planejament urbanís-
tic ho permet, però, va explicar, 
“com a Ajuntament no tenim 
la capacitat financera, però sí 
que podem cedir la parcel·la a 
la Generalitat”. Eva Menor va 
concloure la seva intervenció, 

afirmant que “estem posant tots 
els elements per poder disposar 
d’una residència pública”.  

El punt es va aprovar amb el vot 
favorable del grup Socialista i 
l’abstenció de la resta de grups. 

A continuació, es va debatre la 
moció de Totes Fem Badia per 
declarar la il·legitimitat dels tri-
bunals franquistes. La regidora 
de Ciutadans Amalia Frutos va 
anunciar que el seu grup tenia 
previst votar a favor, tot i no es-
tar d’acord en algun punt, com 
el tema de formar els mestres. 
El regidor socialista Iván Sanz 
va dir que el seu grup votaria a 
favor. Finalment, el punt es va 
aprovar per unanimitat. 

El següent punt del dia era 
l’aprovació del nomenament de 
la jutgessa de pau substituta, per 
als períodes d’absència i vacan-
ces. El regidor socialista va agra-
ir la presentació de la candidata 
i el punt va quedar aprovat per 
unanimitat.  

El l’apartat de Precs i Preguntes, 
el regidor d’ERC Roberto Casti-
llo va demanar que els gossos no 
entrin a les zones no habilitades 
del Parc de les Illes Balears. 

La regidora Amalia Frutos va 
preguntar si es farà formació so-
bre reanimació cardiopulmonar 
als centres escolars i va voler sa-
ber quan es podran arreglar els 
parcs infantils que estan en pit-
jor situació. 

La regidora de Totes Fem Ba-
dia Ana Luque va demanar que 
es netegin les piscines d’estiu 
abans de la seva obertura i una 
visita prèvia dels regidors i regi-
dores de l’Ajuntament. 

El regidor Iván Sanz va respon-
dre que la intenció és fer els ta-
llers de reanimació un cop a l’any. 

Respecte a parc de les Illes Ba-
lears, Rafael Moya va explicar 
que s’està preparant una refor-
ma integral, dins del pla medi-
ambiental de l’Àrea Metropo-
litana de Barcelona, per tal que 
sigui refugi climàtic. Després de 
la primera reunió amb l’equip re-
dactor, va explicar, la intenció és 
que hi hagi nous elements infan-
tils i una àrea d’esbarjo de gossos 
gran, que s’està decidint quina 
serà la seva ubicació. Segons va 
explicar, l’Ajuntament parlarà 
amb col·lectius animalistes per 
decidir la ubicació per millorar 
la convivència.

Modificació de l’ordenança fiscal relativa 
a l’impost sobre l’increment de valor dels 
terrenys urbans i desestimació del recurs de 
reposició presentat pel grup Pro-Geriátrico
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Grup Municipal del PSC 

SIEMPRE CONTIGO, SIEMPRE CON BADIA

En pocas semanas empieza el proceso de debate público en nuestras calles, el próximo 28 de mayo celebrare-
mos las elecciones municipales en Badia. 

Desde el PSC siempre hemos querido dibujar y construir esta ciudad contigo y nuestra candidata y alcal-
desa, Eva Menor, siempre ha estado y está dispuesta a escucharte, ha demostrado ser una persona cercana y 
comprometida con el presente y el futuro de esta ciudad.

Eva tiene proyecto, experiencia y cuenta con un equipo de personas preparadas, honestas y con un acredita-
do compromiso con esta ciudad.

Son muchos los retos que tenemos por delante, la retirada del amianto, la rehabilitación energética y ac-
cesible de nuestras viviendas serán sin duda los temas que marquen la agenda política y el avance de nuestra 
ciudad. Pero hay muchos más temas en los que cumpliremos contigo. 

Contigo hacemos una ciudad más sostenible, accesible y verdaderamente inclusiva: Queremos que Ba-
dia sea una ciudad con mejores espacios naturales y con un espacio público donde vivir y convivir, con la mi-
rada puesta en las necesidades de cada persona y en la defensa del medio ambiente, y aunque el contexto es 
complicado, seguiremos trabajaremos hasta mejorar cada calle y cada rincón de nuestra ciudad.

Contigo, hacemos una ciudad más cívica y ordenada: Seguiremos mejorando la seguridad y el civismo. 
Seguiremos trabajando para tener una buena policía de proximidad, instalando cámaras, apostando por la 
mediación para resolver conflictos y exigiendo el cumplimiento de la ordenanza de civismo, sobre todo en 
aquellos comportamientos que más nos preocupan, como es la no recogida de las deposiciones de los perros.

Contigo, hacemos una ciudad para todas las personas y en cada momento de su vida. Con servicios y 
equipamientos adecuados para cada etapa de la vida, y adaptados a la diversidad. 

Para nosotros y nosotras, nuestros mayores son una prioridad. Nos preocupa el envejecimiento de nuestra 
ciudad y la reivindicación histórica de la construcción de una residencia pública estará en nuestra agenda 
diaria.

Sin olvidar a nuestra infancia, a nuestros jóvenes, que son el presente y el futuro de Badia y tienen que tener 
las mejores oportunidades formativas y laborales y también vivienda para que puedan realizar su proyecto 
de vida en su ciudad.

Contigo, hacemos una ciudad con más oportunidades. Con recursos suficientes para tener los mejores 
servicios y el mejor espacio público. Para ello, la mejora de la financiación es esencial y también poner en 
marcha definitivamente la zona de actividad económica que generará riqueza y puestos de trabajo.

El 28 de mayo, tú decides. Queremos hacer la mejor Badia contigo. ¡Te esperamos!

 
Totes Fem Badia

FEM UN BALANÇ DE LA LEGISLATURA 2019-2023

S’apropen eleccions i s’acaba una legislatura que ha estat ben marcada per la pandèmia. Ara que arribem al 
final d’aquests quatre anys és moment de fer un balanç i reflexionar sobre la feina feta i desfeta i d’analitzar 
com està Badia. 

Per a Totes fem Badia ha estat una legislatura en què ens hem consolidat com a principal força de l’oposició; 
hem treballat i controlat l’acció de govern i hem posat límits quan calia, tot i trobar-nos constantment amb 
el mur de la majoria absoluta del PSC. 

En aquesta legislatura hem pogut veure com la ciutat s’ha quedat estancada i hem vist com Badia no avan-
ça. No hem avançat res en cultura, civisme o vers una mobilitat més sostenible amb millor servei i connec-
tivitat. Veiem com les voreres de la ciutat continuen en mal estat, ja que no hi ha un pla de manteniment 
d’aquestes. Les inversions insuficients en joventut i en cultura fan que a la nostra ciutat tinguem sempre les 
mateixes activitats que no varien amb els anys. La mobilitat és un gran tema en el qual no s’ha fet cap millora 
aquests quatre anys, sinó que la qualitat del servei és cada cop pitjor i no hem aconseguit millorar ni els ho-
raris ni la connexió amb altres municipis. 

A Totes fem Badia ens preocupa el deteriorament del Casal de Joves que l’equip del govern ha donat per 
perdut, la falta de manteniment i activitat de les oficines i locals al costat de la benzinera, la inacció en el 
desenvolupament del PGO, l'empitjorament de dades de fracàs i abandonament escolar, les xifres d'atur per 
sobre de la mitjana del Vallès i l'estancament del municipi en polítiques energètiques i  inexistents en la llui-
ta contra el canvi climàtic.

Una legislatura en la qual sí hem vist un progrés en les polítiques d'igualtat i la feina per treure l'amiant, a 
causa de la feina de la Comissió de l'Amiant i de Trenquem el Silenci, no perquè fossin prioritat del govern 
del PSC. Sense l’organització ciutadana i la nostra empenta  en moltes qüestions n’estem segures que tam-
poc hauríem millorat en aquests àmbits tan importants per la nostra ciutat. 

En definitiva, una legislatura en què la majoria absoluta ha impossibilitat corregir els errors d'un govern que 
no ha escoltat ni tingut en consideració les propostes de TfB. Per exemple, en les mesures anticrisi i post-
pandèmia proposades a causa de la COVID, la creació d'una cuina central o les diferents propostes fetes als 
pressupostos d’aquests quatre anys... Aquesta legislatura hem treballat de valent, tot i saber que moltes de les 
nostres propostes no tirarien endavant, i hem tingut una actitud negociadora per poder tirar endavant algu-
nes mocions i propostes que incloguessin allò que dúiem al nostre programa. 

Badia necessita un canvi que no pot produir-se si tornem a tenir un govern que amb majoria absoluta fa 
i desfà al seu gust, sense comptar amb la resta de grups que també tenen representació política a l’Ajunta-
ment. Totes fem Badia creiem que és hora que fem possible el canvi que Badia necessita.

Opinió dels grups municipals
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Ciudadanos

AL PUEBLO LO QUE ES DEL PUEBLO...

Las luchas vecinales son, han sido y serán lo que realmente hace que los politic@s se muevan, no nos en-
gañemos, la insistencia y persistencia de ellos nos llevará a conseguir grandes logros en nuestro municipio.
- Uno de ellos el AMIANTO  "cuatro loc@s" y "alarmistas" convencidos de la peligrosidad que corríamos al 
convivir con el amianto, se tuvo la paciencia de "conquistar" a los partidos políticos y sentarlos en la Comi-
sión del Amianto. Algunos NADA convencidos todo hay que decirlo, pero si sonaba la flauta querían estar 
en el baile.

Más de 8 años en la comisión, mil reuniones, muchas discusiones, pero un objetivo común, la salud de todo 
un municipio.

Para ser justos hay que contarlo todo... sin Lluis Mallart estoy convencida de que nuestro camino hubiera 
sido muy dudoso y dudo que fructífero. El Mapa del Amianto fue gracias a él y a su equipo.

El gran logro, la medalla y el pin y las flores SIEMPRE para la lucha vecinal... piso a piso, puerta a puerta, 
comunidad a comunidad se informó al vecin@, se tomaron muestras en las galerías y tejados y gracias a eso 
hoy tenemos subvención...

-La RESIDENCIA, otra gran lucha de nuestros vecin@s...el grupo PROGERIATRICO vecin@s luc-
hando por una residencia de mayores y la ampliación del centro de día. Convencidos y convenciendo a 
tod@s de que su lucha es más que justa y necesaria. Han acudido al Parlament en reiteradas ocasiones, ha-
blado con diputados, asisten a todo acto donde puedan dar visibilidad a su lucha, que debe ser la de tod@s. 

Gracias a ellos la Residencia es un tema político, sin su constancia e insistencia seria como años atrás, algo 
para prometer en elecciones... cada 4 años. 

Así es nuestro municipio, gente luchadora insistente y con ganas de mejorar nuestro entorno,  los políticos 
somos algo pasajero, los verdaderos protagonistas son los vecin@s...y el que NO lo quiera ver… tiene un 
problema. 

Desde CS hemos dado, damos y seguiremos dando todo nuestro apoyo a las luchas vecinales, para eso esta-
mos por y para intentar mejorar la vida de nuestros vecinos, antes que politic@s somos vecin@s luchando 
por y para mejorar nuestro entorno. 

Quedan muchas luchas en nuestro municipio... Balcones, Sustitución de Amianto, Eficiencia Energética 
con fondos Europeos, Finalización de Protección Oficial.. y un largo etc. y nunca olvides que tú eres parte 
de ellas, te animamos a participar para mejorar nuestro municipio. 
Día a día en la calle.. no solo en campaña electoral.

 
ERC

FIN DE MANDATO, BADIA Y SU GENTE

Quién nos iba a decir hace 4 años que ERC iba a conseguir por primera vez en la historia de este municipio 
un regidor en el 2019, quedándonos a muy poco del segundo. Motivo por el que estamos muy agradecidos 
por la oportunidad y apoyo que nos dieron nuestros vecinos y vecinas en el 2019.

No ha sido un camino nada fácil, para un único regidor que, en todo momento, se ha comprometido a tra-
bajar para nuestro municipio, intentando ser útil en una legislatura de mayoría absoluta socialista.

Han sido muchas las experiencias vividas durante esta legislatura, algunas positivas, y otras negativas. Una 
legislatura marcada por el aprendizaje y la formación constante para comprender, trabajar y mejorar en las 
diferentes áreas que componen el monstruo administrativo que es un ayuntamiento.

Para ERC, y para mí personalmente, ha sido un placer y un gran honor representar con responsabilidad y 
compromiso a mis vecinos en este ayuntamiento. Con debates más o menos intensos, con acuerdos y desa-
cuerdos, pero, sobre todo, respetando los diferentes posicionamientos políticos.

Ha sido un honor y un privilegio, trabajar y compartir experiencias al lado de todos y cada uno de los regi-
dores/as de las diferentes formaciones políticas, así como de los magníficos técnicos/as y profesionales de 
esta casa que, durante estos últimos cuatro años, me han tenido que soportar y en dónde entre todos, hemos 
dedicado nuestro tiempo y nuestro esfuerzo en hacer de nuestra ciudad un lugar mejor para todos/as.

Durante esta legislatura, desde Esquerra hemos trabajado de manera responsable e incansable para mejo-
rar la calidad de vida de nuestros vecinos. Hemos trabajado estrechamente en colaboración con vecinos y 
entidades, para desarrollar políticas que ayuden a resolver algunos de los problemas más urgentes que tiene 
nuestro municipio.

Desde políticas de seguridad hasta del desarrollo de políticas de inclusión, hemos sido unos incasables de-
fensores de los derechos de todos nuestros vecinos, de políticas medioambientales y sostenibles para el mu-
nicipio o del desarrollo de equipamientos para nuestros mayores.

Nuestros esfuerzos, también han servido para que nuestra ciudad tenga acceso a la financiación o subven-
ción que permitirá la retirada del amianto en nuestro municipio. Han sido muchos los años de espera, pero 
con esta subvención se desarrollarán estudios y proyectos que retiren para siempre el amianto de nuestras 
vidas, beneficiando a toda la ciudadanía.

De hecho, una cosa que me ha quedado clara en esta legislatura, y que es importante destacar y poner en va-
lor, es el trabajo, la lucha, o las reivindicaciones de la ciudadanía, así como las actividades o el trabajo cons-
tante y diario de las entidades del municipio, que hacen posible la ciudad que tenemos a día de hoy.

Este municipio, tiene un tejido asociativo que hay que poner en valor y al que tenemos que cuidar y poten-
ciar.

En conclusión, quiero destacar el gran trabajo que se ha hecho desde Esquerra Republicana durante este 
mandato. Nuestro compromiso con la ciudadanía y el trabajo para un futuro mejor para la gente y la ciudad.

Roberto Castillo Ureña
Regidor de ERC Badia del Vallès

Opinió dels grups municipals
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XIV Festa de la Llengua Materna
Ennatu Domingo va presentar, el 9 de març, a la Biblioteca Vicente Aleixandre, el llibre Fusta d'eucaliptus 
cremada, la seva primera novel·la autobiogràfica, com a cloenda de la XIV Festa de la Llengua Materna. 

L'autora, politòloga que treba-
lla actualment a Brussel·les, va 
parlar de les seves vivències i 
va respondre les preguntes del 
públic que omplia la sala poli-
valent de la biblioteca. Temes 
com el racisme, la pobresa, els 
orígens, la identitat, la llengua, 
l'adopció, el paper de la dona i 
l'educació, van tenir molt pro-
tagonisme. L'alcaldessa de Ba-
dia, Eva Menor, va cloure l'acte 
i a continuació, l'autora va sig-
nar el llibre, que es podia com-
prar a la biblioteca, a tothom 
que li ho va demanar.

Amb la presentació de Fus-
ta d'eucaliptus cremada, va 

finalitzar la commemoració 
d'enguany del Dia Internacio-
nal de la Llengua Materna, que 
ha acollit activitats com el con-
curs sobre l'exposició de Volun-
tariat per la llengua Quan parles 
fas màgia; les frases en diferents 
llengües maternes de la població 
del Pinta la llengua; el clubs de 
lectura sobre els llibres Mira'm 
als ulls, de Míriam Hatibi i so-
bre L'aigua del Rif, de Montse 
Flores; el col·loqui conduït per 
Artur Noguerol sobre Migració 
i Identitats Plurals i l'hora del 
conte amb Tres contes del món, a 
càrrec de Rah-mon Roma.

A banda d'aquestes activitats, els 

centres educatius van organitzar 
també activitats per a l'alumnat, 
sobre diversitat lingüística. 

Els infants del programa Hi ha-
via una vegada van actualitzar 

l’Arbre de les llengües de Badia 
que hi ha a la biblioteca i van 
participar en la confecció del 
vídeo La meva paraula prefe-
rida, juntament amb l'alumnat 
dels cursos de català del Servei 

Local de Català i altres perso-
nes que van enviar les seves gra-
vacions.

La commemoració del Dia In-
ternacional de la Llengua Ma-
terna, aprovada per la Confe-
rència General de la UNESCO 
el novembre de 1999, té com a 
objectiu promoure i protegir el 
multilingüisme i la diversitat 
cultural, i neix en record dels 
estudiants i activistes pakis-
tanesos que el 21 de febrer de 
1952 van ser assassinats a trets 
per la policia quan es mani-
festaven a Dhaka (actualment 
Bangladesh) en favor de la seva 
llengua, el bangla.
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Fins al 15 de març, va tenir lloc 
el concurs a Tiktok Badia del 
Vallès per la Igualtat. Trobaràs 
les persones guanyadores en el 
web de l’Ajuntament.

El dissabte, 4 de març,  el con-
cert DONA'm música va oferir 
una panoràmica sobre la crea-
ció musical en clau femenina, 
de la mà de la Coral La Ginesta 
de Badia del Vallès, a l’Auditori 
Antonio Díaz, El Mago Pop.

La Biblioteca de Badia va oferir, 
del 6 al 16 de març, l’Exposició 
Francesca Bonnemaison: educa-
dora de ciutadanes, organitzada 
per Trenquem El Silenci. 

El Servei Local de Català de Ba-
dia va oferir, el 6 i 9 de març, 
dues sessions del club de lectu-
ra fàcil: amb el llibre Trampa de 
Foc, de Núria Martí Constans. 

El 7 de març es va commemorar 
el Dia Internacional de la Dona, 
a la plaça de l'Ajuntament, amb 
la participació de l'alcaldessa, Eva 
Menor, la lectura del manifest i 
un gran nombre d'activitats.

L’11 de març, a l’Edifici Anto-
nio Machado, va tenir lloc el 
tradicional sopar de dones, que 

va comptar amb l’actuació del 
grup de balls de Bollywood de 
Dones per la Igualtat. 

A més, es van oferir cinefòrums, 
teatrefòrums i activitats per als 
infants, per conscienciar a tota 
la població sobre la necessitat 
de la igualtat real i efectiva en-
tre homes i dones.

Feminisme

Un gran nombre d’activitats per 
commemorar el mes de la dona a Badia
Badia va commemorar que març és el mes de la dona, amb un gran nombre d'activitats a diversos espais 
del municipi durant tot el mes. Tallers, cinema, exposicions... amb la col·laboració d'entitats locals com 
Trenquem el Silenci, Dones per la Igualtat, Coral La Ginesta, i el Servei Local de Català de Badia.



Jornada de conscienciació sobre 
l'autisme i les altes capacitats, 
organitzada per l’Associació TDAH-TEA 
L'Associació TDAH+TEA Ba-
dia del Vallès va organitzar, dis-
sabte, 25 de març, una jornada 
de conscienciació sobre l'autis-
me (TEA) i les altes capacitats 
intel·lectuals (ACI), amb moltes 
activitats, com jocs, música, es-
morzar, i actuacions. Va ser una 
jornada emotiva, informativa i 
per aportar visibilitat.

L'associació va instal·lar una car pa 

solidària, on va convidar les per-
sones assistents a xocolata amb 
xurros. La jornada va estar ame-
nitzada amb música, jocs gegants, 
i l'actuació dels personatges de 
Star Wars Catalunya i del Dr. Sa-
pastre, entre altres sorpreses.

Tots els beneficis de la jornada 
es dediquen a la sensibilització i 
visibilització de l'autisme i de les 
altes capacitats.

La contraportada


